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Interpelláció
Dr. Kövér László úr,
az Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014 . (II. 24.) OGY határozat 121 . §-a alapján interpellációt
kívánok benyújtani Varga Mihály Pénzügyminiszter úrna k

Miért verték át a nyugdíjasokat ?
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Ön pártja annak idején ellenzékből folyamatosan hergelni próbálta a nyugdíjasokat, a
hivatalban lévő kormányt ostorozva a nyugdíjasok állítólagos sanyarú helyzete miatt és azt
érzékeltetve, hogy hatalomra kerülésükkel - mint mindenkinek - a nyugdíjasoknak is jobba n
fog menni . Nos, a KSH immár közölte a nyugdíjak és nyugdíjszerű ellátásokkal kapcsolato s
2017-es adatokat, az Onök kormányzásának els ő hét éve összevethető tehát a Medgyessy- ,
Gyurcsány- és Bajnai-kormányok első hét évével a nyugdíjasok helyzetének tekintetében .

Akkoriban érvényben volt a nyugdíjak svájci indexálása: az éves nyugdíjemelés nem az
inflációhoz, hanem az infláció és a keresetek emelkedésének átlagához igazodott, ez pedig a
nyugdíjasoknak előnyös volt. A válságra való tekintettel a Bajnai-kormány kénytelen vol t
átmenetileg az inflációhoz igazítani a nyugdíjak éves emelését azzal, hogy kilábalván a
válságból helyreállítjuk a svájci indexálást . Önöknek egyik első dolguk volt ezt a törvényt
megváltoztatni, fenntartva az inflációhoz igazodó emelést .

A Medgyessy- és Gyurcsány-kormányok bevezették a 13 . havi nyugdíjat. Igaz, ezt a Bajnai-
kormány kénytelen volt megszűntetni, amit önök fölháborodottan bíráltak, sőt, a 2006-os
kampányban még 14. havi nyugdíjat is ígértek. Nyolc évi kormányzásuk után sincs 14 . havi
nyugdíj, sőt a 13 . havit sem állították vissza .

Bevezettűk a nyugdíjkorrekciót, a '90-es években nyugdíjba vonultak méltatlanul alacsony
ellátásának kiigazítására. Önök ezt sem folytatták.

A minimál nyugdíj összege a mi időnkben lépést tartott az inflációval . Az Önök hét éve alatt
ez az összeg egyetlen fillérrel sem emelkedett . Megnyirbálták a korhatár előtt nyugdíjazottak ,
a szolgálati nyugdíjasok és a rokkantnyugdíjasok ellátását, az utóbbiakat ráadásul meg is
alázva azzal, hogy rendszeres orvosi felülvizsgálatra kell jelentkezniük, vajon nem nőtt-e ki
elveszített végtagjuk .



Mindezek eredményeként a Medgyessy-, Gyurcsány- és Bajnai-kormányok idején a
nyugdíjak és nyugdíjszerű ellátások átlagos reálértéke csaknem kétszer gyorsabba n
emelkedtek, mint az Önök hét éve alatt . A mi hét évünk alatt az átlagnyugdíj közeledett az
átlagkeresethez, az önöké alatt viszont távolodott tőle .

Kérdezem ezért Miniszter urat :

1. Miért verték át a nyugdíjasokat?
2. Mit gondolnak, meddig lehet még őket az orruknál fogva vezetni?

Budapest, 2018 . június 27 .
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